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Încheiat  astăzi,  22  noiembrie  2012,  cu  ocazia  desfăşurării  şedinţei  ordinare  a 

Consiliului Local al comunei Valea Crişului, convocată conform art 39 alin 1 şi 3 din Legea 

215/2001 privind administraţia publică locală, republicată, cu modificările şi completările 

ț țț țț țț țulterioare,  la  care participă to i cei  9 consilieri  locali  în func ie.  Din oficiu participă dl 

primar Kisgyörgy Sándor, șșșș dna contabil Máté Katalin, dna secretar i dna consilier Panaite 

Diana.

ș ș ț ț șș ș ț ț șș ș ț ț șș ș ț ț șDl  Vancea  –  pre edintele  de  edin ă  salută  prezen a  consilierilor  locali  i  a 

ț ț ș ț ș șț ț ș ț ș șț ț ș ț ș șț ț ș ț ș șinvita ilor  prezen i  la  edin a  Consiliului  Local  al  comunei  Valea  Cri ului  i  dă  citire 

ș țș țș țș țordinei de zi a edin ei:

1. Adoptarea hotărârii  privind aprobarea impozitelor şi  taxelor locale pentru 

anul 2013

2. Adoptarea hotărârii  privind  aprobarea Planului de gospodărire al comunei 

Valea Crişului 

3. Adoptarea  hotărârii privind  rectificarea bugetului general al comunei Valea 

șșșșCri ului pe anul 2012

4. Adoptarea  hotărârii  privind  aprobarea  Planului  de  ocupare  a  funcţiilor 

publice pentru anul 2013

5. Adoptarea  hotărârii  privind șșșșaprobarea  modificării  Actului  constitutiv  i  a 

ț țț țț țț țStatutului  Asocia iei  de  Dezvoltare  Economică  a  Teritoriului  Jude ului  Covasna 

(ADETCOV)

6. Diverse

Dl Vancea  propune supunerea la vot deschis, pe rând a procesului verbal încheiat 

cu ocazia desfăşurării şedinţei anterioare şi a ordinei de zi propuse: cine este pentru, cine 

este împotrivă, cine se abţine: se aprobă cu unanimitate de voturi.



Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: Adoptarea hotărârii privind aprobarea 

impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2013.

Dl primar propune ca unică modificare a taxelor din anul 2012, stabilirea taxei de 

țțțțpază la 30 lei/an/gospodărie în loc de 60 lei cât este în acest moment, urmând ca diferen a 

să fie suportată de la bugetul local.

Dl  Czintos  consideră  că  taxa  privind  utilizarea  drumurilor  comunale  de  către 

firmele care se ocupă de exploatări  forestiere să fie percepută măcar începând cu anul 

șșșș2013, întrucât tocmai ma inile de mare tonaj distrug drumurile din comună.

țțțțDl David întreabă dacă veteranii  de război sunt scuti i de la plata taxei  de pază 

comunală, iar dna consilier îl informează că nu au fost prevăzute scutiri de la plata acestei 

taxe.

Se supune la vot deschis propunerea: cine este pentru, cine este împotrivă, cine se 

abţine: se aprobă cu unanimitate de voturi.

Se  trece  la  următorul  punct  de  pe  ordinea  de  zi:  Adoptarea  hotărârii  privind 

aprobarea Planului de gospodărire al comunei Valea Crişului. După analiza planului supus 

șșșșaprobării,  se  stabilie te  comisia  competentă  pentru  întocmirea   Procesului  verbal  de 

contravenţie, constatarea eventualei pagube pricinuite, precum şi valoarea despăgubirilor, 

după cum urmează:

1. șșșșKarácsony László – viceprimarul comunei Valea Cri ului

2. Balogh Lajos Robert – consilier local

3. Vancea Lajos - consilier local

4. Asztalos István - consilier local

5. Iancu Corvin – Şeful Postului de Poliţie Valea Crişului

țțțțDl Balogh anun ă că  la calnic  nr 58 a fost  construită o  fosă septică  în imediata 

apropiere a drumului.

ș țș țș țș țDl David propune ca fiecare baci care are oi pentru pă unat să achite o garan ie care 

să fie utilizată în cazul în care produce pagube.

Se supune la vot deschis propunerea: cine este pentru, cine este împotrivă, cine se 

abţine: se aprobă cu unanimitate de voturi.

Se  trece  la  următorul  punct  de  pe  ordinea  de  zi:  Adoptarea  hotărârii  privind 

șșșșrectificarea bugetului general al comunei Valea Cri ului pe anul 2012
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Dna contabil  prezintă sumele supuse aprobării.  Dl David întreabă despre stadiul 

țțțțproiectului  finan at  din  fonduri  europene.  Dl  primar  informează  că  este  verificată 

țțțțprocedura de licita ie. Dl Szanto Oliver apreciază că străzile  comunale reabilitate arată 

foarte bine.

șșșșDl primar solicită acordul Consiliului local pentru a demara i alte lucrări pentru 

care deja au fost alocate fonduri:

- Reabilitarea străzii comunale Hid

- La  Căminul  Cultural  de  la  Calnic,  există  o  centrală  termică  însă  la  sala  de 

spectacole nu sunt calorifere singura sursă de căldură fiind o sobă, propunând 

țțțțextinderea re elei termice

- țțțțÎncheierea  unui  contract  de  prestări  servicii  pentru  lucrările  la  re eaua  de 

alimentare cu apă

- ț țț țț țț țRealizarea re elei electrice până la bazinul de apă, pentru punerea în func iune a 

țțțțfiltrului de cură are a apei furnizate locuitorilor

- ț șț șț șț șAlocarea unor fonduri pentru achizi ionarea de brazi i ornamente de Crăciun 

ș șș șș șș șatât pentru satul Valea Cri ului cât i pentru Calnic

șșșșDl primar mai informează că la Căminul Cultural de la Calnic, tavanul a fost izolat i 

șșșșa fost placat cu gips carton, dirigintele de antier considerând că sunt probleme.

ț țț țț țț țDna Focze propune ca de sărbători, elevii să fie antrena i într-o ac iune de realizare 

a podoabelor specifice sărbătorilor de iarnă.

Se supune la vot deschis propunerea:  cine este pentru, cine este împotrivă, cine se 

abţine: se aprobă cu unanimitate de voturi.

Se  trece  la  următorul  punct  de  pe  ordinea  de  zi:  Adoptarea  hotărârii  privind 

aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice pentru anul 2013

Se  dă  citire  planului  supus aprobării,  sunt  prezentate  promovările  propuse a  se 

realize în anul 2013

Se supune la vot deschis propunerea:  cine este pentru, cine este împotrivă, cine se 

abţine: se aprobă cu unanimitate de voturi.

Se  trece  la  următorul  punct  de  pe  ordinea  de  zi:  Adoptarea  hotărârii  privind 

ș țș țș țș țaprobarea  modificării  Actului  constitutiv  i  a  Statutului  Asocia iei  de  Dezvoltare 

ț țț țț țț țEconomică a Teritoriului  Jude ului Covasna (ADETCOV) Dl primar anun ă că valoarea 

țțțțcotiza iei  anuale  este  de  1  leu/persoană/an,  continuarea  participării  comunei  la 
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țțțțdezvoltarea aceastei asocia ii fiind oportună prin prisma proiectelor pe care le-am putea 

accesa pentru dezvoltarea comunei.

Se supune la vot deschis propunerea:  cine este pentru, cine este împotrivă, cine se 

abţine: se aprobă cu unanimitate de voturi.

Diverse.   Dl Vancsa Bela prezintă o problemă din satul Calnic privind parcelarea 

neconformă cu titlurile de proprietate emise pe acea tarla, fiind propusă o nouă măsurare a 

ț șț șț șț șîntregului teren pentru stabilirea proprietă ii fiecăruia i a drumului de acces pe parcele.

Nefiind alte probleme, şedinţa se încheie la ora 11,20.

Valea Crişului, la 22 noiembrie 2012

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ      CONTRASEMNEAZĂ
               SECRETAR

      VANCEA LAJOS   LÁSZLÓ RÉKA KLÁRA
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